
Zápis ze zasedání Rady PsÚ AV ČR, v.v.i. ze dne 3.2.2009 

 
Přítomni: M. Blatný, I. Čermák, I. Šolcová, T. Urbánek, V. Chrz, A. Plháková , I. Stuchlíková, 
R. Šikl, I. Kubíková  
Přizváni: M. Hřebíčková  
Omluveni: S. Štech 

1. Ověření zápisů z předchozích zasedání Rady PsÚ (dále RPsÚ) ze dne 13.11.2008 a zasedání 
RPsÚ konaných per rollam. Bod č. 6 zápisu ze 13.1.2008 = očekávaný pracovní výkon bude 
RPsÚ dále diskutován. 

2. Prof. Blatný seznámil RPsÚ s výsledky průběžného hodnocení výzkumné činnosti PSÚ za 
období 2005-2007 a s výsledky hodnocení výzkumného záměru (dále VZ) za období 2005-
2007.  
- hodnocení výzkumné činnosti – PSÚ zařazen do kategorie B (skupina A=ústav má 
celosvětovou úroveň). Prof. Blatný upozornil na fakt, že z 56 ústavu AV bylo do kategorie B 
zařazeno pouze 15 ústavů a z toho 2 se odvolaly. 
- hodnocení VZ – PSÚ zařazen do kategorie A, VZ je řešen plně v souladu s předpokládanými 
cíli.  
Komise doporučila PSÚ rozšiřovat a zkvalitňovat publikační činnost, rozšiřovat její 
mezinárodní dopad a ohlasy. 
Prof. Blatný poukázal na nutnost u všech vědeckých pracovníků zaslat alespoň 1 článek do 
impaktovaného zahraničního časopisu. 

3. Prof. Blatný dále RPsÚ informoval o změnách způsobu institucionálního financování. Při 
hodnocení činnosti ústavu se bude vycházet z publikačních výsledků v RIVu, dle podílu na 
hodnotě výsledků dosažených v uplynulých 5 letech. 
V roce 2010 ústav obdrží 1/3 prostředků dle tohoto pravidla 
V roce 2011 obdrží 2/3 prostředků dle tohoto pravidla 
V roce 2012 bude ústav financován 100% na základě zmíněného pravidla. 

4. Prof. Blatný informoval RPsÚ o tom, že na webových stránkách MŠMT 
(http://www.msmt.cz/vyzkum/vysledky-vyzkumu-a-vyvoje ) byl zveřejněn Seznam výsledků 
uplatněných v letech 2003-2007 a evidovaných v RIV, které nebyly zahrnuty do příslušného 
hodnocení ústavů AV. V této evidenci publikací je zahrnuto poměrně vysoké procento 
publikačních výsledků vykazovaných ústavy OV III. PSÚ bylo vyřazeno 228 výsledků, proti 23 
vyřazeným výsledkům jsme podali odvolání. Toto číslo se neshoduje se skutečným počtem 
„vyřazených“ publikací, protože řada z nich se na seznamu vyskytuje vícekrát. K selekci 
publikací použila RVaV metodiku platnou pro rok 2008, což shledala RPsÚ jako nespravedlivé. 

5. Prof. Blatný požádal RPsÚ o souhlasné stanovisko ke způsobu odměňování za každou 
uveřejněnou publikaci v mezinárodním impaktovaném časopise, kdy bude autor ohodnocen 
finanční prémií. RPsÚ vyjádřila jednohlasný souhlas a shodla se na zachování současného 
systému odměňování pracovníků, a to jak za publikační výsledky tak i za práci ve prospěch 
ústavu. 

6. Ředitel pracoviště informoval o zrušení pracovního místa knihovnice v brněnské části ústavu. 
7. Vedoucí THS informovala  o ekonomickém výhledu pro rok 2009; RPsÚ dále přistoupila ke: 

a)   schválení hospodářského výsledku (HV) 2008 a jeho převodu do rezervního fondu – I. 
Kubíková informovala o výsledku hospodaření v roce 2008 a požádala o schválení 
převodu HV do rezervního fondu. Převod byl schválen bez připomínek. 

b)   rozpočet PsÚ na r. 2009 - I. Kubíková informovala o členění rozpočtu v roce 2009, včetně 
částky vyčleněné pro pracovníky, kteří nejsou řešiteli grantových projektů a budou 
požadovat finanční podporu z institucionálních prostředků.  Jde o částku určenou např. 
na náklady jako jsou konferenční poplatky, náklady na zahraniční služební cesty nebo na 
podporu publikací. Rozpočet byl schválen bez připomínek. 

c)   rozpočet Sociálního fondu (SF) na r. 2009 – I. Kubíková seznámila RPsÚ se způsoby využití 
SF na pracovišti. Rozpočet  SF byl schválen bez připomínek. 

d)  schválení dodatku vnitřního mzdového předpisu - I. Kubíková požádala RPsÚ o schválení 
dodatku, který obsahuje stupnice platových tarifů podle platových tříd a platových 
stupňů pro výzkumné  a ostatní pracovníky, které pro rok 2009 zůstávají beze změn. 
Dodatek mzdového předpisu byl schválen bez připomínek. 



8. RPsÚ se na základě podnětu prof. Čermáka a doc. Urbánka zabývala atestačním řízením Mgr. 
T. Kohoutka, kterému nebyla prodloužena pracovní smlouva. 
Prof. Čermák a doc. Urbánek informovali RPsÚ o vzájemné vědecké spolupráci a  o vědeckých 
a publikačních aktivitách T. Kohoutka. Prof. Čermák informoval RPsÚ  tom, že T. Kohoutek má 
disertační práci před dokončením a dokončil editování monografie, která vyjde 
v nakladatelství Academia. Prof. Čermák a doc. Urbánek vyjádřili nesouhlas se závěrem 
atestační komise, poukázali na těsný výsledek hlasování o neprodloužení pracovní smlouvy a 
požádali o možnost dalšího setrvání T. Kohoutka na PSÚ se sníženým úvazkem.  
Prof. Blatný informoval RPsÚ o atestačních závěrech v roce 2006, kdy bylo vzhledem ke slabé 
publikační činnosti  T. Kohoutkovi bylo uloženo uplatnit výsledky svého výzkumu 
v impaktovaných časopisech, dokončit monografii a obhájit disertační práci. Ředitel 
připomenul, že atestační komise konstatovala přetrvávající nedostatky v práci T. Kohoutka a 
nesplnění dvou ze tří stanovených úkolů. Prof. Blatný také informoval o interní normě, která 
upravuje atestace, ve které je zakotvena možnost veřejné oponentury, kterou T. Kohoutek 
mohl využít. 
R. Šikl poukázal na to, že vnímání závěrů atestační komise jako nepřiměřeně přísných je 
způsobeno tím, že pracovníci dosud vnímali atestační řízení pouze jako formální záležitost. 
Prof. Blatný sdělil RPsÚ, že nebude bránit tomu, aby se T. Kohoutek po dokončení a obhájení 
disertační práce opět ucházel ve výběrovém řízení o místo vědeckého pracovníka na PSÚ. 

9. Dr. Hřebíčková informovala RPsÚ o tom, že připravila statut Etické komise PsÚ, který bude 
umístěn na e-stránkách RPsÚ. Dr. Šolcová požádala o připomínkování statutu. 

10.  Dr. Hřebíčková informovala RPsÚ o připravovaném atestačním řízení K. Zábrodské a M. 
Šimečka a seznámila RPsÚ se složením atestační komise: doc. Vybíral (FSS), předseda komise, 
dr. Klimusová, dr. Hřebíčková, doc. Urbánek, dr. Šikl. RPsÚ složení komise schválila. 

 
Zapsala: I. Kubíková 
 
       Schválila: PhDr. Iva Šolcová 
 


